
 

 

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ЗДРАВЕОПАЗВАНЕ И СОЦИАЛНА ПОЛИТИКА 

П Р О Т О К О Л № 1 1 9  

от заседанието на Постоянната  комисия по здравеопазване и социална политика, 

проведено на 19.07.2023 г 

Днес, 19.07.2023 г. в зала 2 на Столична община се проведе заседание на 

Постоянната комисия по здравеопазване и социална политика. 

Заседанието беше открито от д-р Антон Койчев, дм – председател на комисията, в  

12.30  часа. 

При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 6 

общински  съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. 

Присъственият лист е приложен към протокола. 

Председателят на комисията докладва дневния ред за заседанието. 

По предложения дневен ред бяха направени предложения за допълнение, описани в 

допълнителен дневен ред. 

 

Членовете на комисията гласуваха предложения дневен ред, както следва: 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 

За 7 

Против - 

Въздържали се - 

 

Д-р Антон Койчев – за 

Милка Христова - за 

Д-р Веселин Милев – за 

Проф. Иво Петров - за 

Яна Тодоронова - за 

Михаил Паргов – за 

Албена Кръстева - за 

 

По т. 1 от дневния ред: Писмо № СОА23-НЦ62-525/1/04.07.2023 г. относно 

предложение за реализиране на профилактичен здравен проект за сътрудничество 

и обхващане на всички първокласници на територията на Столична община. 

 

Д-р Койчев – Предният път д-р Маркова ни уведоми, че няма да може да присъства. 

Давам думата на д-р Маркова. 

СТОЛИЧНА ОБЩИНА 

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ 

1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591, Факс 98 70 855, https://council.sofia.bg/ 



Доц. Маркова – Педиатър съм, детски пулмолог, години наред съм работила в 

Александровска болница. Последните 12 години направихме може би най-голямото 

амбулаторно детско звено в България с над 100 000 уникални пациенти-деца. Миналата 

година основахме и сдружение „Педиатри за бъдеще“, чиято идея е в краткосрочен и 

дългосрочен план да подобри някои практики и състоянието на детското 

здравеопзаване в столицата и в България. Имаме програми за обучение на лекари и 

сестри, както и ръководство по амбулаторна педиатрия, което се приема добре от 

младите колеги. След Ковид-19 забелязваме доста влошени здравни показатели по 

отношение на децата във всички възрасти – и в малката, и в тийнейджърската – 

затлъстяване, прекомерна хипокинезия, с очни аномалии, гръбначни изкривявания. 

Програмата, която предлагаме, цели да обхване децата, които започват своя учебен път 

с профилактичен преглед, който да обхване гръбначните изкривявания, 

антропометрията, артериално налягане, затлъстяване, артериално налягане, чрез метода 

Танита да се установи метаболитния статус. Смятам, че може да се осъществи на 

територията на София. 

 

Д-р Койчев – Вие начертахте концептуална рамка. Как виждате по-подробно това 

сътрудничество, в какво смятате, че може да Ви съдейства общината? Доста такива 

искания сме имали в годините, почти всички са свързани с изразходване на 

обществени,средства, за които ние носим отговорност. Искаме да видим какъв ще бъде 

ефектът, как си го представяте – всички деца, част от тях? 

 

Доц. Маркова – Всички деца от първи клас да включим. Това би било добре да се 

направи и в други възрастови групи, особено тийнейджърската възраст, при коитов 

иждаме най-висок метаболитен риск и най-висок процент затлъстяване и гръбначни 

изкривявания. От наша гледна точка за помощ от общината не изискваме фактическа 

такава – ние имаме лекари, сестри, техническа поддръжка. В този смисъл оценяваме, че 

вероятно ще можем да обхванем децата през първия срок. 

 

Д-р Койчев – Да работим с вас без финансов ангажимент, така ли? 

 

Д-р М. Чеуз – Аз ще внеса малко яснота. Това не е първият и единствен проект, в който 

Столична община извършва профилактични прегледи. Преди да започне Ковидът, 

направихме пилотен проект в детските ясли, които са 24 и 2000 деца минаха такива 

скринингови прегледи. Екипът беше под ръководството на д-р Меджидиев и педиатри – 

кардиолози, ортопеди, УНГ, очен лекар. Откриха доста заболявания, вкл. и насочени 

към НКБ. Личните лекари се занимават строго с ваксинационните модели, но много 

трудно откриват реалната патология в детска възраст. Миналата година направихме 

проект с д-р Оскар за зрителната острота на децата. Доста добри резултати се 

постигнаха. Мислите ли, че таргетна група за деца първи клас е добра. Ние срещнахме 

доста затруднения, броят на децата е над 10 000. Няма как да стане през първия срок. 

Първо трябва да се запознаят родителите, директорите да ни подкрепят. В оперативен 

план започват и боледувания, отсъствия. Мисля, че гръбначните изкривявания са на по-

късен етап. В първите години децата имат по-добро педиатрично наблюдение и ако са 

открити проблеми, те са насочени към специалисти. Бих Ви насочила към по-големите, 

където метаболитният синдром, злоупотребата с диети са по-сериозни. Да се включат 

две-три пилотни училища. ИМаме колеги ортопед и невролог, които да бъдат в помощ. 

 

Д-р Койчев – Д-р Чеуз очерта рамка. 

 



М. Христова – До голяма степен д-р Чеуз постави въпросите, които поставям и аз. 

Струва ми се, че до голяма степен по линия на здравната каса и ОПЛ изследванията на 

първокласниците трябва да се извършват по този ред. Има разкрити и калбинети към 

училищата, би трябвало персоналът да извършва част от тези дейности. За какво 

предвиждате тези 30 000 лв. и бихте ли били склонни да преразгледате този проект, за 

да го направим по-малка група деца с по-малко заплащане? Ако проектът покаже 

своята полезност, бихме могли да го развием. Центърът, който сте направили, работи 

ли с НЗОК. Услугите са ви доста сериозно платени.  

 

Доц. Маркова – работим със здравната каса, както и много други лечебни структури. 

Прегледите при специалститие могат да бъдат и по каса, и платени. Аз от самото 

начало казах, че тийнейджърската възраст е важна и проблемна. Тя е голям проблем. 

Наистина бихме могли да почнем с няколко училища, родителите трябва да бъдат 

информирани, но смятам, че ще бъде полезно за децата и родителите. Много малко са 

колегите, които си вършат работата както трябва и не раздават профилактичните карти 

формално. Не бих казала, че това, че някой е първокласник, означава, че е прегледан и е 

снет физикален статус като хората. 

 

А. Кръстева – Ще изразя мнение, съгласна съм за първи клас, защото някои недобри 

физиологични състояния влияят върху академичните постижения на децата и 

впоследствие затрудняват възприемането на учебния материал. Дори пилотни да бъдат 

училищата, да има първокласници. 

 

Д-р Койчев – Обобщавам – искам да разработите такава програма, да я представите, 

както и за нозологичните единици, ще я съгласувате с д-р Чеуз, тя ще Ви даде 

информация. После ще я разгледаме. 

 

Комисията реши да се изпрати писмо до вносителя с препоръките да бъде променена 

възрастовата група, да се посочат пилотни училища и да се обосноват исканите 

финансови средства. 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 

За 7 

Против - 

Въздържали се - 

 

 

По т. 2 от дневния ред: Писмо № СОА23-КЦ01-37581/12.07.2023 г. относно 

закупуване на ехокардиограф със собствени средства 

Д-р Стояновски – В ДКЦ VІ няма ехокардиограф, кардиология без ехокардиография не 

се признава. Апаратът трябва да го закупим със собствени средства. 

 

Комисията подкрепя искането. 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 



За 7 

Против - 

Въздържали се - 

 

 

По т. 3 от дневния ред: Писмо № СОА23-МЦ29-344/03.07.2023 г. относно 

закупуване на апарат за дълбока електромагнитна стимулация със собствени 

средства 

Д-р Димов – През последните години доста напреднахме в тази област – физиотерапия. 

В началото стартирахме с помощ от общината. Тъй като това беше един от скъпите 

апарати, го бяхме оставили да работим със стария апарат. Но той вече е 40-годишен, 

често дефектира. Искаме да закупим нов такъв. Избран е от физиотерапевтите. 

Комисията подкрепя искането. 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 

За 7 

Против - 

Въздържали се - 

 

 

По т. 4 от дневния ред: Писмо № СОА23-МЦ29-369/12.07.2023 г. относно желание 

на МДЛ „Русев“ за наемане на обект за дейност на лекари-специалисти по детски 

болести 

Д-р Койчев – Направих консултация, нито по тази точка, нито по следващата има 

пречки. Можем да пристъпим към изготвяне на доклад. 

 

М. Христова – Притеснява ме монополизирането. Ще се въздържа. 

Комисията подкрепя искането. 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 

За 6 

Против - 

Въздържали се 1 

 

По т. 5 от дневния ред: Писмо № СОА23-МЦ29-370/12.07.2023 г. относно 

продължаване на договор за наем със специалист-наемател в ДКЦ V-София ЕООД 

Д-р Койчев – Това искане не противоречи на Наредбата за общинските лечебни 

заведения. 

 

Комисията подкрепя искането. 



 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 

За 7 

Против - 

Въздържали се - 

 

 

По т. 6 от дневния ред: Писмо № СОА23-МЦ29-377/13.07.2023 г. относно отпускане 

на заем на ДКЦ ХХVІІІ-София ЕООД за погасяване на задължения 

 

 

Комисията подкрепя искането. 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 

За 7 

Против - 

Въздържали се - 

 

 

По т. 7 от дневния ред: Писмо № СОА23-МЦ29-378/13.07.2023 г. относно участие 

на ДКЦ ХХVІІІ-София ЕООД по проект „Подобряване условията на труд“ 

 

 

Комисията подкрепя искането. 

 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 

За 7 

Против - 

Въздържали се - 

 

 

По т. 8 от дневния ред: Писмо № СОА23-МЦ29-379/13.07.2023 г. относно 

неотложен ремонт на покрив и санитарни помещения в сградата на ДКЦ ХХVІІІ-

София ЕООД 

Комисията подкрепя искането. 

 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 



За 7 

Против - 

Въздържали се - 

 

 

По т. 9 от дневния ред: Писмо № СОА23-МЦ29-380/13.07.2023 г. относно 

неотложен ремонт на пътнически асансьор на ДКЦ ХХVІІІ-София ЕООД 

 

 

Комисията подкрепя искането. 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 

За 7 

Против - 

Въздържали се - 

 

 

По т. 10 от дневния ред: Докладна записка № СОА23-МЦ29-376/13.07.2023 г. 

относно необходимост от привеждане на помещенията във вид, отговарящ на 

условията за лицензиране на нов компютърен томограф 

Д-р Койчев – Това е писмо от доц. Узунов, предстои инсталирането. 

 

Комисията подкрепя искането. 

 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 

За 7 

Против - 

Въздържали се - 

 

 

По т. 11 от дневния ред: Покана № СОА23-МЦ29-363/10.07.2023 г. за определяне на 

представител за участие в конкурсна комисия – 20.07.2023 г., 11.00 ч. 

Комисията определя проф. Иво Петров. 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 

За 7 

Против - 

Въздържали се - 



 

 

Заседанието по т. 1 доп. и т. 2 доп. се води от Милка Христова. 

 

По т. 1 доп. от дневния ред: Доклад № СОА23-МЦ29-326/2/11.07.2023 г. относно 

даване съгласие на „ДКЦ ХХ-София“ ЕООД да закупи със собствени средства 

дълготраен материален актив – нов дигитален рентгенов апарат за нуждите на 

лечебното заведение 

 

Д-р Койчев – Този рентгенов апарат е вторият най-стар апарат след този на ДКЦ ХVІІ. 

Прозведен е в ГДР. 

 

Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 

За 7 

Против - 

Въздържали се - 

 

Д-р Антон Койчев – за 

Милка Христова - за 

Д-р Веселин Милев – за 

Проф. Иво Петров - за 

Яна Тодоронова - за 

Михаил Паргов – за 

Албена Кръстева – за 

 

По т. 2 доп. от дневния ред: Доклад № СОА23-МЦ29-324/2/11.07.2023 г. относно 

даване съгласие на „Втора МБАЛ-София“ ЕАД да закупи със собствени средства 

дълготраен материален актив –медицинска апаратура за нуждите на лечебното 

заведение 

 

М. Христова – Гледали сме това като писмо с намерение. 

Няма въпроси. 

 

Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
7 

За 7 

Против - 

Въздържали се - 

 

Д-р Антон Койчев – за 



Милка Христова - за 

Д-р Веселин Милев – за 

Проф. Иво Петров - за 

Яна Тодоронова - за 

Михаил Паргов – за 

Албена Кръстева – за 

 

По т. 12 от дневния ред: Разни 

Д-р Койчев – Д-р Борил Петров е входирал писмо за продължаване на договора – 

СОА23-МЦ29-386. Да видим ползите. 648 пациенти на болницата са минали без 

заплащане. Не е цифра за пренебрегване. Иска да го продължим за десет години. 

 

Я. Тодоранова – Предлагам 5+5. 

 

Комисията се обедини около срок седем години. 

 

Поради изчерпване на дневния ред д-р Койчев закри заседанието в 13.00 часа. 

Протоколът е изготвен на 20.07.2023 г. 

 

Изготвил: 

Б. Цонева-главен 

експерт 

(п) 
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